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Hilversum Handhaaf!

M20-63

De raad van Hilversum in vergadering bijeen op 9 september 2020, behandelend de motie vreemd aan de orde van dag,

overwegende dat:
• bewoners in Hilversum deze zomer hebben geconstateerd dat er veelvuldig (veel) te hard en luidruchtig wordt

gereden door auto’s, motoren en scooters/brommers op met name de buiten- en binnenring en enkele toegangs
en uitvalswegen;

• er nauwelijks constateerbaar wordt gehandhaafd door de politie en de gemeente;
• dit onbehoorlijke rijgedrag leidt tot aanrijdingen, gevaarlijke situaties en structurele overlast;
• dit leidt tot grote bezorgdheid en ergernis bij bewoners,

constaterende dat:

• het coalitieakkoord 2018-2022 ‘Aan de Slag’ de verkeersveiligheid en -overlast tot werkgebied heeft bestempeld en
dat:
o er aandacht is toegezegd voor de verkeersveiligheid en -overlast in buurten;
o er voorstellen gedaan zouden worden om plekken in woongebieden autoluw te maken door ze in te richten als

“a uto-te-gast-straten”;
o de top 20 van verkeersonveilige plekken aangepakt zouden worden;
o het college meer handhaving op het gebied van snelheidsovertredingen heeft voorzien;
o snelheidshandhaving ook een prioriteit van de politie gemaakt zou worden;

• deze beleidsintenties uit het coalitieakkoord tot op heden onvoldoende concreet zijn uitgewerkt en ontoereikend
tot actie zijn omgezet;

• de politie en de gemeente niet merkbaar het handhaven van verkeersveiligheid tot prioriteit hebben gesteld,
ondanks de prioritering zoals gesteld in het Integraal Veiligheidsplan 2018-2022:
o “op hotspots van verkeersovertredingen wordt de handhaving opgevoerd”;
o “meer handhaving op het gebied van snelheidsovertredingen en aanpak van verkeershufters”;
o “meer handhaving door de politie, bijvoorbeeld bij de Beatrixtunnel en op de Vaartweg”,

verzoekt het college van burgemeester en wethouders om:
• subiet effectieve maatregelen te nemen ter realisatie van de intenties uit het coalitieakkoord inzake het vergroten

van verkeersveiligheid en het reduceren van verkeersoverlast;
• de burgemeester en de wethouder Verkeer namens de raad van Hilversum de politie te verzoeken het handhaven

van de verkeersveiligheid en het optreden tegen snelheidsovertreders en wegpiraten per direct tot prioriteit te
verheffen,

en gaat over tot de orde van de dag.
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Amendement: Eerst afkoppelen en infiltreren, dan pas beton!

A20-64

De gemeenteraad van Hilversum, in vergadering bijeen op 9 september 2020, behandelend agendapunt
10 “Gemeentelijk Watermanagementplan (GWP) Hilversum 202 1-2012”,

constaterende dat:
de gemeenteraad op 11juli 2018 unaniem heeft ingestemd met de motie (18/066) van de
ChristenUnie “Duurzaam omgaan met afvalwater” waarin het college (samengevat) is verzocht om in
het GWP mee te nemen:
o maatregelen waardoor particulieren worden gestimuleerd om regenwater van daken en tuinen zelf

op te vangen, te benutten en overtollig regenwater te infiltreren in de ondergrond of aan te sluiten
op een regenwaterriool (indien aanwezig);

o als gemeente hierin het goede voorbeeld te geven bij het omgaan met regenwater in de openbare
ruimte en gebouwen;

o te onderzoeken welk bedrag hiervoor in de periode 2019-2022 gereserveerd moet worden en ten
laste van welke begrotingspost dit dient te worden gebracht;

• het GWP de meeste geschikte planvorm is om dit in te regelen;
• het GWP thans onvoldoende uitvoering geeft aan de bovenstaande motie;
• investeringen in het benutten en infiltreren van regenwater in het GWP worden beperkt tot panden

met een dakoppervlak van meer dan 200 m2, waarbij onduidelijk is waarom voor deze beperking is
gekozen;

• woningeigenaren slechts in aanmerking komen voor een gratis infiltratiekrat, zonder dat vanuit de
gemeente actief wordt ingezet op communicatie en advisering van de inwoners hoe zij zelf hun woning
en tuin duurzaam en klimaat adaptief kunnen maken,

is van mening dat:
• de gemeente beter miljoenen kan investeren in het opslaan en infiltreren van regenwater, dan

investeren in de aanleg van een ondergrondse vuilwaterberging, die slechts wordt ingezet in weinig
voorkomende situaties, bijvoorbeeld bij hevige neerslag;

• de doelmatigheid van deze investering in relatie tot de optredende overlast bij water-op-straat niet is
aangetoond;

• het tijdelijk bergen van gemengd rioolwater tijdens hevige neerslag een symptoombestrijding is voor
het werkelijke probleem, namelijk dat regenwater wordt geloosd in een vuilwaterriool;

• de bodem in Hilversum zandgrond is, met een lage grondwaterstand, waardoor het geschikt is om
enorme hoeveelheden water snel af te kunnen voeren;

• er prioriteit moet worden gegeven aan de uitvoering van motie (18/066) waarin er volop wordt ingezet
op het benutten en infiltreren van regenwater bij de woningen, met name in het gemengd gerioleerd
gebied in het centrum en postcodegebied 1221;

• de noodzaak en doelmatigheid van een ondergrondse vuilwaterberging, in relatie tot optredende
schade bij hevige regenval nader moet worden onderzocht, alvorens met de voorbereidingen aan te
vangen;

• de besparing op de investering van een ondergrondse vuilwaterberging, ruimte geeft voor het
stimuleren en realiseren van minder verharding en het afkoppelen, benutten en infiltreren van
regenwater,
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besluit:
1. Het Gemeentelijk Watermanagementplan Hilversum 2021-2026 vast te stellen, met dien verstande dat

er pas uitvoering wordt gegeven aan de aanleg van de waterbergingskelder en vijver in Centrum / Oost

zoals genoemd in het Gemeentelijk Watermanagementplan Hilversum 2021-2026, als de noodzaak en

doelmatigheid van een ondergrondse vuilwaterberging in relatie tot optredende schade bij hevige
regenval, nader is onderzocht en de uitkomsten van het onderzoek aan de raad zijn voorgelegd en

prioriteit te geven aan het afkoppelen en infiltreren van afstromend hemelwater van
dakoppervlakken, ook kleiner dan 200 m2 zoals genoemd in het Gemeentelijk Watermanagementplan
Hilversum 2021-2026.

ChristenUnie SP Leefbaar Hilversum
Tjerk Pelsma Pierre van Rooden Mirjam Kooloos
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Motie: Zeifbewoningsplicht

M20-65

De Gemeenteraad van Hilversum, in vergadering bijeen op woensdag 9 september 2020,
behandelend de motie vreemd aan de orde van dag,

constaterende dat:
• het aantal woningen, dat gekocht wordt om te verhuren, het zogenaamde ‘buy to let’, tussen

2009 en 2017 is gestegen van gemiddeld 2% naar gemiddeld 5%1;

• het aantal woningen, dat in delen van de MRA gekocht werd om te verhuren, lijkt te groeien, in
Hilversum zelfs tot 10%2;

• een toename van buy to let betekent dat voor starters interessante koopwoningen uit de
bestaande Hilversumse koopvoorraad verdwijnen, waardoor de woonlasten van starters stijgen
en ook de lokale woningprijzen verder omhoog gaan;

• middeninkomens en starters niet kunnen concurreren met kapitaalkrachtige (particuliere)
beleggers en een woning in Hilversum voor deze groepen zo minder bereikbaar wordt,

overwegende dat:
• we in Hilversum willen bouwen voor bewoners, niet voor beleggers;
• een zelfbewoningsplicht er voor zorgt dat de koper een verplichting heeft om zelf in de woning te

gaan wonen en dat deze clausule er voor zorgt dat een woning niet aangeschaft kan worden om
te verhuren (‘buy to let’);

• meerdere gemeenten in onze omgeving een zelfbewoningsplicht al hebben ingevoerd of
onderzoek laten doen naar de mogelijkheden hiervan;

• naarmate meer gemeenten in onze directe omgeving deze zelfbewoningsplicht al hebben
ingevoerd of gaan invoeren, de druk op de Hilversumse woningmarkt alleen maar zal toenemen;

• de Hilversumse woningmarkt onvoldoende voorziet in betaalbare koopwoningen voor starters en
huishoudens met een (laag) middeninkomen;

• de komende jaren er wel voor deze doelgroepen nieuwe woningen ontwikkeld zullen gaan
worden, maar dat behoud van de huidige koopwoningenvoorraad minstens zo belangrijk is,

verzoekt het college om:
• bij nieuwe koopwoningen, te realiseren op grond van de gemeente, standaard in de voorwaarden

een zelfbewoningsplicht voor minimaal 3 jaar op te nemen;
• bij nieuwe projecten op grond van private partijen, indien juridisch mogelijk, een

zelfbewoningsplicht op te nemen in een anterieure overeenkomst;
• te onderzoeken of het bij latere doorverkoop ook mogelijk is een zelfbewoningsplicht in te voeren

voor bestaande bouw en de uitkomsten van dat onderzoek voor te leggen aan de raad,

en gaat over tot de orde van de dag.

PvdA-fractie ChristenUnie SP DH HvH
Jacqueline Kalk Aafke Vreugdenhil Pierre van Rooden Edwin Göbbels Regie Redmeijer

CDA GroenLinks Leefbaar Hilversum
Evert Jan Kruijswijk Jansen Frank Kool Mirjam Kooloos

1 Harst, F. vn der en Vries, P. de (Raad voor de leefomgeving en infrastructuur). Kopen om te verhuren.
Onderzoek naar veranderingen in de eigendomsverhoudingen op de woningmarkt).
2 idem



Korte toelichting bij motie M20/65, Zelfbewoningsplicht

In 2019 is in de Tweede Kamer een motie aangenomen van het lid Dik-Faber die het voor gemeente
mogelijk maakt om een zelfbewoningplicht in te voeren. De aanleiding hiervoor ligt in het gebrek aan
betaalbare woningen en de overspannen woningmarkt waar starters geen toegang meer kunnen
krijgen en woningen steeds vaker een beleggingsobject en een makkelijke manier van geld verdienen
zijn geworden, in plaats van een huis om in te wonen. Ook in Hilversum is, net als in de andere
gemeenten, de woningmarkt overspannen en worden woningen steeds vaker gebruikt als
beleggings- en verhuurobject. Om dit tegen te gaan, in ieder geval in te perken, is de
zelfbewoningsplicht een uitstekend middel. Gemeenten zoals bijvoorbeeld Amsterdam, Amstelveen,
Haarlem, Utrecht, Amersfoort en Diemen kennen deze zelfbewoningsplicht al. In combinatie met een
goede doeigroepenverordening en leegstandsverordening heeft een lokale overheid meer
mogelijkheden om deze overspannen markt een beetje te reguleren en de toegang voor starters te
vergemakkelijken.
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Motie: Borg de vijver

M20-66

De gemeenteraad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 9 september 2020,
behandelend het Gemeentelijk Watermanagementplan (GWP) Hilversum 2021-2026,

overwegende dat:
• in Centrum/Oost gezocht wordt naar een locatie voor de berging van (hemel)water;
• daarvoor een intensieve participatie met inwoners van belang is;
• inwoners zichzelf in de Stichting Betrokken Omwonenden Busremise Hilversum (BOB-H)

hebben verenigd, om te ijveren voor een stadspark met vijver op de plek van de huidige
remise van Connexxion in Oost;

• dit park met vijver een goed alternatief zou kunnen zijn voor de waterberging,

spreekt uit:
• het burgerinitiatief voor het realiseren van een park met vijver in Oost, op de remise van

Connexxion, te ondersteunen,

draagt het college op:
• het voorstel stadspark met vijver als voorkeursvariant te hanteren bij het zoeken naar een

oplossing voor de waterberging;
• daartoe met de stichting BOB-H, de eigenaar van het terrein en Connexxion om de tafel te

gaan,

en gaat over tot de orde van de dag.

SP Democraten Hilversum
Pierre van Rooden Edwin Gobbels
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HILVERSUM

Motie “1 ntegriteitscoördi nator”

M20-67
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De gemeenteraad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 9 september 2020,
behandelend de Evaluatie en herziening Stappenplan integriteitsschendingen:

Overwegende dat:
• de raadscommissie op 27 augustus 2020 uitgebreid de evaluatie van bureau Necker van

Naem heeft besproken;
• de Gemeentewet in artikel 170 lid 2 de burgemeester aanwijst als degene die de bestuurlijke

integriteit bevordert;
• op 7 september 2020 een constructief gesprek heeft plaatsgevonden tussen de

burgemeester en de eerste melder in aanwezigheid van een ander raadslid en de griffier;
• in dit gesprek geconstateerd is dat het indienen van een integriteitsmelding op grond van het

stappenplan er toe leidt dat de burgemeester in de positie van onderzoeker wordt geplaatst
(eerste screening), hetgeen —door de korte lijnen binnen de gemeente- leidt tot
veranderende onderlinge persoonlijke verhoudingen met de daarbij behorende effecten
voor de dagelijkse werkzaamheden van de burgemeester;

• In het gesprek geconstateerd is dat het indienen van een melding voor de melder, zeker als
deze actief is binnen de gemeente, kan leiden tot veranderende onderlinge persoonlijke
verhoudingen met de daarbij behorende effecten voor de dagelijkse werkzaamheden van de
meld er;

• de aan te stellen integriteitscoördinator alleen effectief de gewenste rol kan vervullen indien
daartoe bepaalde waarborgen worden vastgesteld;

Van mening zijnde dat ten aanzien van de burgemeester:
• het in sommige gevallen -naar het oordeel van de burgemeester- raadzaam kan zijn dat de

burgemeester opdracht geeft aan een deskundige derde (van buiten de gemeentelijke
Organisatie) om onder de verantwoordelijkheid van de burgemeester een eerste screening
uit te voeren;

Van mening zijnde dat ten aanzien van de melder:
• in het aangepast stappenplan wordt gesproken over een integriteitscoördinator;
• de melder, indien daaraan bij de melder behoefte bestaat, door de integriteitscoördinator in

de gelegenheid dient te worden gesteld om van gedachten te wisselen met een extern
vertrouwenspersoon;

Spreekt uit dat:
• de burgemeester binnen zijn rol als hoeder van de integriteit de vrijheid heeft om in zijn

opdracht en onder zijn bestuurlijke verantwoordelijkheid een eerste screening uit te laten
voeren door een deskundige derde:

• de melder op verzoek door de integriteitscoördinator in de gelegenheid moet worden
gesteld om van gedachten te wisselen met een extern vertrouwenspersoon;

• het van belang is dat ten aanzien van de integriteitscoördinator wordt geborgd dat deze:



o onafhankelijk en onbevooroordeeld de taak kan vervullen;
o gevraagd en ongevraagd advies kan geven;
o de burgemeester moet kunnen ontlasten, en derhalve voldoende tijd dient te

kunnen besteden waar nodig;
o de integriteitscoördinator ook als aanspreekpunt moet kunnen dienen voor vragen

en advies omtrent integriteit in een bredere kring;
o de ruimte dient te krijgen om deze rol naar eer en geweten in te vullen.

Draagt het college op:
• bij het zoeken en aanstellen van een integriteitscoördinator de bovengenoemde

uitgangspunten te hanteren;
• de beschrijving van de rol van de integriteitscoördinator ter advisering aan het presidium

voor advies voor te leggen.

En gaat over tot orde van de dag.

Pierre van Rooden Femke van Drooge

SP Hilversum PvdA
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Motie: Evaluatie sleutelgebied

M20-68

De Gemeenteraad van Hilversum, in vergadering bijeen op woensdag 9 september 2020,
behandelend de motie vreemd aan de orde van dag,

constaterende dat:
- de gemeenteraad eind 2019 is geïnformeerd over de aanmelding van Hilversum bij de MRA

als sleutelproject;
- deze aanmelding heeft geleid tot stevige discussie in de Hilversumse samenleving en in de

gemeenteraad;
- het college na een marathonvergadering van ruim twaalf uur op 16, 17 en 23 juni 2020, in

de raadscommissie heeft besloten Hilversum af te melden als sleutelproject,

overwegende dat:
- in de raadscommissie van 19 september 2020 diverse partijen uit de gemeenteraad hebben

uitgesproken het wenselijk te vinden om een brede evaluatie te starten naar het proces
van aanmelding als sleutelgebied, met als doel hiervan te leren voor de toekomst;

- de portefeuillehouder gevraagd heeft om hiervoor een opdracht van de raad te krijgen,

verzoekt het college:
- dit najaar een evaluatie op te starten naar de aanmelding van Hilversum als sleutelgebied

met daarin de volgende elementen:
1. een feitenrelaas van het proces van besluitvorming voor de aanmelding tot en met de

afmelding (wie deed wat, wanneer, waarom en waartoe heeft dat geleid);
2. een beschouwing op het politiek bestuurlijke samenspel tussen college en

gemeenteraad in dit proces;
3. conclusies en aanbevelingen die dit samenspel verbeteren en er toe bij dragen dat raad

en college kunnen leren van dit proces voor de toekomst;
- deze evaluatie uiterlijk in januari 2021 aan de gemeenteraad aan te bieden ter bespreking,

en gaat over tot de orde van de dag.

CDA PvdA SP

Evert Jan Kruijswijk Jansen Jacqueline Kalk Pierre van Rooden
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HILVERSUM Democraten Hilversum

Motie: Geluid heeft een grens

M20-69

De raad van Hilversum in vergadering bijeen op 9 september 2020, behandelend de motie vreemd
aan de orde van dag,

constateert dat:
• het college onlangs het besluit ‘Locatieprofielen evenementen centrum’ ter advisering in de com

missievergadering met de raad heeft besproken;
• de gemeente Hilversum in de ‘locatieprofielen evenementen centrum’ de toegestane frequentie

voor evenementen flink verhoogt;
• bewoners in het centrum al regelmatig overlast ervaren van de huidige geluidsbelasting,

overweegt verder dat:
• het niet wenselijk is om evenementen toe te staan die mogelijk leiden tot gehoorschade of teveel

-overlast bij de bezoekers of omwonenden;
• er steeds meer bekend is over de schadelijke gevolgen van constante geluidsbelasting, waardoor

er vanuit het Rijk en vanuit de WHO richtlijnen zijn opgesteld in de afgelopen jaren;
• de hoogst toegestane geluidsdrempel voor evenementen momenteel door het college is vastge

steld op 105 dB;
• volgens de heersende normen, waaronder de vrijetijdsnorm van de Hoor stichting’, een geluidsni

veau boven de 88dB al schadelijk kan zijn,

verzoekt het college:
• om in het collegebesluit ‘Locatieprofielen evenementen centrum’ geluidscategorie 3 (85dB-

105dB) te heroverwegen;
• de resultaten van hun overwegingen voor de zomer van 2021 ter kennisgeving aan de raad te

doen toekomen,

en gaat over tot de orde van de dag.

Femke van Drooge Edwin Göbbels Pierre van Rooden
PvdA Democraten Hilversum SP
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1 https://www.veiligheid.nLlgezond-gehoor/gehoorfhoe-ontstaat-schade/wat-is-te-hard


